
l , , ,;0 
r t. ,::,~la ŻA<3ANIA 

r~' /'"-j l ' ?Q25 -06- 2 3 
Protokół "cl"~"/' L".''"''~ck·:··:·····"·-~---- 

f)Odois ~ 
z posiedzenia wspólnego Komisji Budżetu i Fin1ans·ów""''""" ... 
oraz Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego 

w dniu 17 czerwca 2025 r. 

Posiedzenie odbyło się w dniu 17.06.2025 r. o godz. 16:30 w Urzędzie Miasta Żagań. 

W posiedzeniu udział brali: 

Komisja Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego 

• Mariusz Linkiewicz - Przewodniczący Komisji 

• Piotr Węglik - Zastępca Przewodniczącego 

• Katarzyna Kara - członek Komisji 

• Marta Nadrzycka-Soczek - członek Komisji 

• Krzysztof Omieljańczyk - członek Komisji 

• Krzysztof Świerzko - członek Komisji 

• Andrzej Chodań - członek Komisji 

Komisja Budżetu i Finansów 

• Marta Nadrzycka-Soczek - Przewodnicząca Komisji 

• Janusz Żarski - Zastępca Przewodniczącego 

• Tomasz Kwarciński - członek Komisji 

• Piotr Łoś - członek Komisji 

• Tomasz Nowak- członek Komisji 

• Krzysztof Świerzko - członek Komisji 

• Piotr Węglik- członek Komisji 

• Skarbnik Miasta - Teresa Łapczyńska 

Goście: 

• Terasa Łapczyńska - Skarbnik Miasta Żagań 

• Sławomir Borecki - Komendant Straży Miejskiej 

• Piotr Puchalski - Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Żaganiu 

Naczelnicy wydziałów Urzędu Miasta: 

• Krzysztof Kamień- Naczelnik Gospodarowania Mieniem 

• Artur Dobrzański - Naczelnik Ochrony Środowiska 

• Mariusz Zakrawacz- Naczelnik Inwestycji 



Porządek obrad: 

1. Bezpieczne wakacje - omówienie działań prewencyjnych i edukacyjnych Straży Miejskiej. 

2. Opiniowanie projektów uchwał na sesję, w tym rozpatrzenie sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Żagań za 2024 r. i stanu mienia komunalnego. 

3. Sprawy bieżące i wnioski 

Ad. 1 Bezpieczne wakacje - działania Straży Miejskiej. 

Komendant Straży Miejskiej, Pan Sławomir Borecki, przedstawił działania prewencyjne na czas 
wakacji. Zapowiedział, że patrole obejmą m.in. park, okolice rzeki i wspólnie z Żagańskim Pałacem 
Kultury zaplanowano kontrolę miejsc potencjalnie niebezpiecznych nad wodą. Planowane jest także 
ustawienie tablic informacyjnych i zakazujących kąpieli. Nie będą wyznaczane kąpieliska - miasto 
zaleca korzystanie z miejskiego basenu krytego oraz baseników przy Arenie. Zwrócił uwagę na to, 
że w planach tras patroli są obiekty szkolne i kontrole na tych obiektach, szczególnie miejsca 
niewidoczne z ciągów pieszych przy obiektach, np. PSP ml. Poinformował, że Straż zmienia 
strukturę - działać będą dwie sekcje: interwencyjna i monitoringu. Wzmocniono także współpracę z 
policją. Wzmożono działania przeciw nielegalnemu parkowaniu. Wskazał, że trwa modernizacja 
monitoringu miejskiego - kluczowa tu będzie jakość i rozmieszczenie kamer. Planuje się zakup 
dwóch rowerów patrolowych oraz modernizację pojazdu do przewozu zwierząt. Radna Katarzyna 
Kara zapytała o brak uzupełnienia woreczków na psie odchody. Komendant Straży Miejskiej wyjaśnił, 
że uzupełnianie odbywa się doraźnie przez patrole; woreczki są udostępniane, ale obowiązek 
sprzątania spoczywa na właścicielach zwierząt. Radna Katarzyna Kara zaproponowała informowanie 
mieszkańców, gdzie mogą zgłaszać braki woreczków na psie odchody czy inne interwencje. 
Komendant zapowiedział przygotowanie komunikatu z informacją, gdzie zgłaszać potrzeby (fb 
Straży Miejskiej, media lokalne) - także przez aplikację lub Krajową Mapę Zagrożeń i że temat 
zostanie przekazany do Prezesa MPOiRD. Radna zapytała o wakacyjne kąpieliska - potwierdzono 
utrzymanie strefy przy Arenie. Komendant Straży Miejskiej zapowiedział wzmożone patrole oraz 
wskazał na utrudnienia z pojazdami patrolowymi. Trwa planowanie zakupu pojazdu terenowego. 
Radny Piotr Łoś zapytał o ilość osób zatrudnionych w Straży Miejskiej. Komendant odpowiedział, 
że na dzień dzisiejszy jest to 12 osób, w tym 6 mundurowych. Radny dopytywał o monitoring miejski, 
szczegóły umowy i w jakich godzinach pracuje monitoring oraz czy drogi wylotowe będą 
monitorowane. Komendant Straży Miejskiej odpowiedział, że ostateczna data odbioru monitoringu 
miejskiego to koniec 2025 r. Radny pytał o modernizację pojazdu Straży Miejskiej i ewentualny 
zakup przyczepki do przewożenia zwierząt. Radny Tomasz Nowak podkreślił konieczność wsparcia 
logistycznego dla transportu zwierząt i prac porządkowych na terenach zielonych, również z pomocą 
fotopułapek. Komendant potwierdził współpracę z Nadleśnictwem Żagań, rozważany jest zakup 
pojazdu wielozadaniowego. Radna Katarzyna Kara dopytywała o częstotliwość patroli wakacyjnych. 
Komendant Straży Miejskiej wskazał na współpracę z policją, żandarmerią wojskową i wdrażanie 
dyżurów 24/7, po podpisaniu nowego porozumienia z KPP Żagań. Radna Katarzyna Kara zapytała o 
dostępność boisk szkolnych w wakacje. Komendant Straży Miejskiej odpowiedział, że boiska 
szkolne będą nadal otwierane oraz dostępne w wakacje. 

Ad. 2 Opiniowanie projektów uchwal 

1. Udzielenie wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Żagań 



• Obie komisje zagłosowały za - uchwała zaopiniowana pozytywnie. 

2. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego i wykonania budżetu za 2024 rok 
Teresa Łapczyńska, skarbnik miasta, zreferowała, że: 

• Dochody zrealizowano na poziomie ponad 100%, wydatki - ok. 96%. 

• Sprzedaż działki inwestycyjnej poprawiła wynik budżetu. Pani Skarbnik 
poinformowała, że miasto jest w dobrej kondycji, a dochody są na dobrym poziomie. 

• RIO wydała pozytywną opinię, podobnie Komisja Rewizyjna. 

Głosowanie: 

• Obie komisje - uchwała zaopiniowana pozytywnie. 

3. Udzielenie absolutorium Burmistrzowi za 2024 r. 

• Obie komisje - uchwała zaopiniowana pozytywnie. 

4. Zmiana uchwały budżetowej na 2025 r. 

• Radny Piotr Węglik zapytał o cel wydatków na opracowania geodezyjne. 

• Naczelnik Gospodarowania Mieniem, Krzysztof Kamień, wyjaśnił, że chodzi o 
przygotowanie nieruchomości do sprzedaży. 

• Obie komisje - uchwała zaopiniowana pozytywnie. 

5. Uchylenie statutu Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Papuszy 

• Obie komisje - uchwała zaopiniowana pozytywnie. 

6. Zawarcie kolejnych umów dzierżawy gruntu 

• Obie komisje - uchwała zaopiniowana pozytywnie. 

7. Zmiana programu profilaktyki alkoholowej i przeciwdziałania narkomanii na 2025 

• Radni: zgłosili uwagę, że projekty uchwał trafiają za późno. 

• Obie komisje - uchwała zaopiniowana pozytywnie. 

8. Uchylenie uchwały z 2019 r. dot. dotacji dla żłobków i klubów dziecięcych 

• Obie komisje - uchwala zaopiniowana pozytywnie. 

9. Przekazanie środków na Fundusz Wsparcia Policji (5600 zł) 

• Obie komisje - uchwała zaopiniowana pozytywnie. 

1 O. Wyrażenie woli utworzenia Centrum Usług Społecznych w Żaganiu 
Dyrektor OPS Piotr Puchalski: podkreślił, że: 

• Uchwała potrzebna do zdobycia punktów w konkursie grantowym (do 3 mln zł), 
pozwoli rozszerzyć zakres usług społecznych i dotrzeć do mieszkańców. 

• Obie komisje - uchwała zaopiniowana pozytywnie. 

11. Przyjęcie lokalnego planu deinstytucjonalizacji usług społecznych (2026-2028) 



• Obie komisje - uchwała zaopiniowana pozytywnie. 

Ad. 3 Sprawy bieżące, wnioski 

Brak dodatkowych zgłoszeń. 

Posiedzenie zakończono o godz. 17.50. 

Mariusz Linkiewicz 

Przewodniczący 

Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego 

Marta Nadrzycka - Soczek 

Przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów 


